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> 12) 1. behandling af lovforslag nr. L 90: 
Forslag til lov om indgåelse af skatteaftaler mel- 
lem Danmark og henholdsvis Guernsey og Jer- 
sey. 
Af skatteministeren (Kristian Jensen). 
(Fremsættelse 10.12.2008). 

13) 1. behandling af lovforslag nr. L 86: 
Forslag til lov om ændring af straffeloven og 
retsplejeloven. (Gennemførelse af Europarådets 
konvention om beskyttelse af børn mod seksuel 
udnyttelse og seksuelt misbrug m.v.). 
Af justitsministeren (Brian Mikkelsen). 
(Fremsættelse 10.12.2008). 

14) 1. behandling af lovforslag nr. L 87: 
Forslag til lov om ændring af færdselsloven. 
(Straffen for tilsidesættelse af oplysningspligten 
og frakendelse af førerretten på køre- og hvile- 
tidsområdet m.v.). 
Af justitsministeren (Brian Mikkelsen). 
(Fremsættelse 10.12.2008). 

15) 1. behandling af beslutningsforslag nr. 
B 48: 
Forslag til folketingsbeslutning om revision af - 
kravene til udøvelse af vagtvirksomhed. 
Af Karen Hækkerup (S) m.fl. 
(Fremsættelse 18.11.2008). 

Kl. 13:00 
Meddelelser fra formanden 

Første næstformand (Svend Auken): 
Mødet er åbnet. 

Finansministeren (Lars Løkke Rasmussen) har 
meddelt mig, at han ønsker skriftligt at fremsæt- 
te: 

Forslag til lov om tillægsbevilling for finansåret 
2008. 
(Lovforslag nr. L 101). 

Det første punkt på dagsordenen er: 
1) Spørgsmål om fremme af forespørgsel nr. 
F 22: 
Forespørgsel til udenrigsministeren om de 
danske EU-forbehold. 
Af Morten Messerschmidt (DF) m.fl. 
(Anmeldelse 13.01.2009). 

Sammen med dette punkt foretages: 
2) Spørgsmål om fremme af forespørgsel nr. 
F 23: 
Forespørgsel til udenrigsministeren om udvik- 
lingen i Bulgarien og Rumænien. 
Af Morten Messerschmidt (DF) m.fl. 
(Anmeldelse 13.01.2009). 

3) Spørgsmål om fremme af forespørgsel nr. 
F 24: 
Forespørgsel til udenrigsministeren om udvik- 
lingen i Tyrkiet. 
Af Morten Messerschmidt (DF) m.fl. 
(Anmeldelse 13.01.2009). 

4) Spørgsmål om fremme af forespørgsel nr. 
F 25: 
Forespørgsel til udenrigsministeren og mini- 
steren for udviklingsbistand om Gaza. 
Af Villy Søvndal (SF) m.fl. 
(Anmeldelse 14.01.2009). 

Kl. 13:00 
Samtykke 

Første næstformand (Svend Auken): 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremine af disse 
forespørgsler, betragter jeg Tingets samtykke 
som givet. 

Det er givet. 

Det næste punkt på dagsordenen er: 
5) 2. behandling af lovforslag nr. L 73: 
Forslag til lov om ændring af lov om Arbejds- 
markedets Tillægspension. (Udvidelse af med- 
lemskredsen, indførelse af E- og F-bidrag og 
automatisk pensionsudbetaling). 
Af beskæftigelsesministeren (Claus Hjort Frede- 
riksen). 
(Fremsættelse 19.11.2008. 1. behandling 
25.11.2008. Betænkning 14.01.2009). 
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Kl. 13:01 
Forhandling 

Første næstformand (Svend Auken): 
Ønsker nogen at udtale sig? 

Da det ikke er tilfældet, er forhandlingen slut- 
tet, og vi går til afstemning. 

Kl. 13:01 
Afstemning 

Første næstformand (Svend Auken): 
Ønskes afstemning om ændringsforslag nr. 1 til- 
trådt af udvalget? 

Da det ikke er tilfældet, er det vedtaget. 

Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 
behandling uden fornyet udvalgsbehandling. 
Hvis ingen gør indsigelse, betragter jeg det som 
vedtaget. 

Det er vedtaget. 

Det næste punkt på dagsordenen er: 
6) 2. behandling af lovforslag nr. L 27: 
Forslag til lov om ændring af lov om medlem- 
skab af folkekirken, kirkelig betjening og sog- 
nebåndsløsning, lov om folkekirkens økonomi 
og forskellige andre love. (Effektivisering af 
folkekirkens økonomi og administration samt 
udvidet adgang til kirkelig betjening m.v.). 
Af kirkeministeren (Birthe Rønn Hornbech). 
(Fremsættelse 09.10.2008.1. behandling 
21.10.2008. Betænkning 10.12.2008). 

Kl. 13:02 
Forhandling 

Første næstformand (Svend Auken): 
Der er ikke stillet ændringsforslag. 

Ønsker nogen at udtale sig? Fru Karen J. 
Klint. 

Kl. 13:02 
(Ordfører) 
Karen J. Klint (S): 
Det er ikke for at genoptage en stor debat om 
lovforslaget, for der er jo en fin opbakning til 
det, og vi har også afgivet betænkning om det. I 
den betænkning har vi Socialdemokrater afleve- 
ret en lille tekst, og det er egentlig derfor, at jeg 
går på talerstolen i dag. 

Så sent som i går fik vi ministerens sidste svar 
på det sidste spørgsmål til lovforslaget. Det er et 
svar på en henvendelse fra Roskilde Kirkegårde, 
fordi der om kirkegårdene har været nogen for- 
virring, med hensyn til hvordan man nu skal 
agere i forhold til loven, når den kommer til at 
virke: Mister man noget selvstændighed ved 
det, eller hvad er det, der sker? Derfor har mit 
parti sammen med et par af de andre partier 
skrevet ind i vores tekst, at vi godt netop vil føl- 
ge kirkegårdsdriftens forhold, hvor der er fæl- 
lesbestyrelser, og lige se, hvordan det udvikler 
sig. 

Så er det fint, at ministeren giver tryghed for, 
at der ikke ændres væsentligt på det, men der 
ændres jo trods alt det, at selv om man får en 
selvstændig økonomi, og man får selvstændige 
budgetter og sådan noget, så er der lidt flere me- 
nighedsråd, der kan blande sig og give deres be- 
syv med, så selv om juraen måske ikke ændrer 
sig meget, tror jeg, at det kommer til at ændre 
lidt på det i praksis, og at der skal bruges lidt 
mere tid på dialog. Der kan også være en risiko 
for, at der er mindre enighed om, hvilken stan- 
dard der skal være på kirkegårdene. Så vi er 
trygge ved det svar, der er givet, men det æn- 
drer ikke ved den tekst, vi har afleveret i be- 
tænkningen. * , , 

, ; : Kl. 13:04 
Første næstformand (Svend Auken): 
Kirkeministeren. 

Kl. 13:04 
. Kirkeministeren (Birthe Rønn Hornbech): 

Tak til fru Karen Klint for indlægget. Jeg har 
selvfølgelig læst betænkningen og indlægget, 
som jo ikke var uventet, når man har lyttet til 
førstebehandingen. 

Med hensyn til spørgsmålet om kirkegårdene 
og henvendelserne fra forskellige borgere, her- 
under kirkegårdslederen i Roskilde, vil jeg bare 
sige, at det er min fornemmelse, at der måske er 
nogle, der ikke har været helt klar over, hvordan 
gældende ret var, og så kan det selvfølgelig 
komme som lidt af en overraskelse/ når det præ- 
ciseres. Så det er nok vigtigt, at de svar, der er gi- 
vet, bliver publiceret i debatten. Det kan jeg i 
hvert fald anbefale, det er man meget velkom- 
men til at gøre, inen det er selvfølgelig helt op til 
en selv. Jeg tror, at det egentlig er der, at det stør- 
ste problem har været. 

Kl. 13:05 
Første næstformand (Svend Auken): 
Tak til ministeren. 

Ønsker flere at udtale sig? 


